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Z A P I S N I K 
75. sjednice Zastupničkog doma 

Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine, 
održane  7. ožujka  2006. godine 

 
 
 Sjednica je započela u 9 sati i 10 minuta. Nazočilo je  40 zastupnika.  
 Odsutnost su opravdali Azra Hadžiahmetović i Nenad Mišić.                                                                                              
 Iz Vijeća ministara BiH sjednici su nazočili: ministar Nikola Radovanović i ministar Mirsad Kebo, zamjenik 
ministra Enes Bećirbašić i zamjenik ministra Dragan Mektić.                           
 Sjednici Doma nazočili su i predstavanici Ureda za reviziju financijskog  poslovanja institucija BiH. 
 
 Iz međunarodnih organizacija sjednicu su pratili: Maja Ribar i Jelena Despot – OHR i Amra Agović – OESS. 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj Doma Nikola Špirić zastupnike upoznao o skidanju s 
prijedloga dnevnog reda, dobivenog u pozivu za sjednicu, dvaju točaka: 

- Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Izbornoga zakona BiH, jer je Ustavno-pravna 
komisija zatražila produljenje roka za razmatranje zbog velikoga broja uloženih amandmana i 

- Izvješća Zajedničke komisije o usuglašavanju istovjetnog teksta Zakona o zaštiti osobnih 
podataka, jer se Komisija nije mogla sastati. 

 
Također, u dnevni je red uvršten Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o 

izmjenama i dopunama Kaznenog zakona BiH po članku 104. Poslovnika.  
Predsjedatelj je iznio prijedlog Kolegija o izostavljanju iz dnevnoga reda Popisa članova Izbornoga 

povjerenstva BiH koji je uputila Ad-hok komisija za izbor i imenovanje dok se, po zaključku Izbornog 
povjerenstva BiH, ne okonča postupak o utvrđivanju sukoba interesa. 

 
U raspravi o prijedlogu dnevnoga reda, Tihomir Gligorić obavijestio je Dom da, uime Mješovitog 

kluba zastupnika SPRS – neovisni zastupnici, podnosi inicijativu za glasovanje o nepovjerenju Vijeću 
ministara BiH, pročitavši i obrazloženje inicijative. 

U svezi s prijedlogom dnevnoga reda, Tihomir Gligorić predložio je skidanje Zahtjeva za žurno 
razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Ombudsmanu za ljudska prava u BiH 
(predlagatelji: zastupnici Nikola Špirić, Martin Raguž i Šefik Džaferović). Obrazlažuči svoj prijedlog, 
Tihomir Gligorić prigovorio je predlagateljima Zakona što su prihvatili tekst usvojen u Domu naroda, a 
zanemarili amandmane usvojene u Zastupničkom domu. 

Mladen Potočnik postavio je pitanje - zašto ni sada na dnevni red nije uvršteno pitanje autoceste i 
izlaza Bosne i Hercegovine na more, što je tražio još 8. sudenoga 2005. Predsjedatelj Nikola Špirić odgovorio 
je da je Kolegij zauzeo stajalište  i o tome pitanju raspravljat će se u sklopu Izvješća o aktivnostima na 
Projektu «Autocesta na Koridoru 5c» koji je na dnevnom redu. 

Zlatko Lagumdžija predložio je skidanje s dnevnoga reda Informacije o problemima, planovima i 
transferu novca za potrebe Regulatorne agencije za komunikacije BiH i Javnog RTV servisa BiH, rekavši 
kako nema smisla ostaviti je na dnevnom redu kada ni ovoga puta nije dostavljena pisana informacija. 
Također je predložio s dnevnoga reda skinuti točku - Pregled zaključaka Zastupničkoga doma - naglasivši 
kako je trebalo da Dom dobije informaciju o realizaciji zaključaka, a ne pregled zaključaka. Zatražio je da 
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Dom u svezi s ovim točkama usvoji zaključak: od Vijeća ministara BiH traži se dostava materijala do 
sljedeće sjednice.  
 U raspravi o dnevnome redu, Zlatko Lagumdžija komentirao je i pismo predsjedatelja Vijeća 
ministara BiH vezano uz podnošenje Informacije o rezultatima uvođenja PDV-a, koje su zastupnici dobili na 
klupe, pa je zahtijevao obvezivanje Vijeća ministara da Domu dostavi aktualnu informaciju o rezultatima 
uvođenja PDV-a. 
 Beriz Belkić kazao je da Klub Stranke za BiH ne podupire skidanje Pregleda zaključaka s dnevnog 
reda, već glede ove točke predlaže usvajanje odgovarajućega zaključka kako bi se zadržao aktivan odnos 
prema Vijeću ministara BiH, s ciljem dobivanja informacije o realizaciji zaključaka. 

Petar Kunić podupro je prijedlog Tihomira Gligorića glede skidanja s dnevnoga reda Zahtjeva za 
žurnim razmatranjem Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Ombudsmanu. Naglasio je kako 
nema osnove za tolikim inzistiranjem na ovome Zakonu kao jednom od uvjeta za europske integracije, a na 
drugoj se strani ni ne spominje popis pučanstva, što je također jedan od uvjeta. Petar Kunić podupro je  
prijedlog Zlatka Lagumdžije o skidanju s dnevnoga reda Informacije o problemima, planovima i transferu 
novca za potrebe Regulatorne agencije za komunikacije BiH i Javnog RTV servisa BiH, jer nije dostavljen 
pisani materijal. Naglasio je da u Domu o Regulatornoj agenciji treba obaviti posebnu raspravu, te ponovno 
podsjetio na zaključak Doma o izravnom tv prijenosu sjednica Doma, koji još nije realiziran.  

U svezi sa Zakonom o Ombudsmanu za ljudska prava u BiH, predsjedatelj je odgovorio da su članovi 
Kolegija, u svojstvu zastupnika, iskoristili poslovničku mogućnost i, u dobroj namjeri,  predložili razmatranje 
Zakona po žurnom postupku, kako bi se napredovalo na putu k integracijama, a do Doma je demokratska  
odluka. Što se tiče izravnog tv prijenosa sjednica Doma, Koelgij je održao sastanak s vodstvom Javnog RTV 
servisa koji nisu protivni realiziranju takvih prijenosa, no još uvijek postoje tehnička i financijska ograničenja 
i od strane prijenosne kompanije i od strane Parlamentarne skupštine BiH. Treba pokušati pronaći 
odgovarajuće načine za posvećivanje dužne pažnje sjednicama Parlamenta dok se ne osiguraju uvjeti za 
izravan tv prijenos.  

Glede diskusije Petra Kunća o Zakonu o Ombudsmanu za ljudska prava u BiH govorio je Šefik 
Džaferović. Drži da je poslovničko pravo svakoga zastupnika da podnosi zakone, a da će svaki zastupnik 
odlučivati prema svojoj savjesti.  

Milorad Živković nije suglasan sa skidanjem s dnevnoga reda Inforamcije  o problemima, planovima 
i transferu novca za potrebne Regulatorne agencije za komunikacije BiH i Javnog RTV servisa BiH, rekavši 
kako se i previše kasni s ovom točkom, a Informacija ipak nije dobivena. U međuvremenu su bila događanja 
u svezi s RAK-om zbog kojih je, možda, i  prevladana ovakva formulacija točke dnevnog reda, pa bi bilo 
dobro da ona ostane, a da se urgentno traži i izvješće u svezi s Regulatornom agencijom za komunikacije 
BiH.  

Momčilo Novaković podupro je prijedloge Milorada Živkovića i založio se za njihov ostanak na 
dnevnome redu, a da se pripreme zaključci koje bi Dom usvojio bez šire rasprave.  

Mirsad Sipović također se usprotivio skidanju točaka s dnevnoga reda, jer se već pripremio za 
raspravu. Sugerirao je Kolegiju da nastoji ostvariti odgovornu dužnost i prigovorio zbog često velikog broja 
točaka dnevnoga reda za koje se na samoj sjednici dostavljaju materijali. On tako nije u stanju sve pregledati i 
proučiti, iako želi dati konstruktivan doprinos radu Doma. Iznenađen je činjenicom da se ne može osigurati 
izravan tv prijenos sjednica Doma, kao i odnosom Vijeća ministara BiH prema Parlamentarnoj skupštini BiH, 
konstatirajući da ni sada na sjednici nema  nikoga od članova Vijeća ministara BiH.  

U svezi s prijedlogom dnevnoga reda, Sead Avdić skrenuo je pozornost na Memorandum o 
Sporazumu između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Slovenije, naglasviši kako je taj Memorandum 
potpisan 19. svibnja 2003, do Vijeća ministara došao je u prosincu 2005, a u Parlamentarnu skupštinu BiH u 
veljači 2006. godine. Zatražio je odgovor na pitanje zašto ovakvi dokumenti na tako drastičan način kasne, a 
ukoliko nema odgovora, predložio je skidanje Memoranduma s dnevnoga reda.  

Predsjedatelj Nikola Špirić je, nakon ovih rasprava, konstatirao da je u raspravi bilo prijedloga koji 
su i «za» i «protiv» skidanja spomenutih točaka, pa je prihvatljiv kompromisan prijedlog te točke ostanu na 
dnevnom redu, a da se, bez dulje rasprave, usvoje odgovarajući zaključci, što je prihvaćeno.  

Nastavljena je rasprava o Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Ombudsmanu za 
ljudska prava u BiH, u kojoj je govoreno je li postupljeno sukladno Poslovniku nakon što je prethodni zakon 
pao.  

Tajnica Doma Branka Todorović kazala je da su članovi Kolegija, u svojstvu zastupnika, sukladno 
Poslovniku, podnijeli Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Ombudsmanu za ljudska prava u 
BiH, uz zahtjev za razmatranje po članku 105. Poslovnika, te je on sukladno Poslovniku uvršten u dnevni red 
i ništa u svezi s tim nije u suprotnosti s Poslovnikom.  
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Nakon tumačenja tajnice Doma, predsjedatelj Nikola Špirić konstatirao je da je za 75. sjednicu 

Doma usvojen sljedeći 
D N E V N I  R E D 

 
1. Zapisnik  74. sjednice Zastupničkog doma; 
2. Zastupnička pitanja i odgovori; 
3. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama Zakona o javnim 

nabavama u Bosni i Hercegovini po žurnom postupku, sukladno članku 105. Poslovnika; 
4. Zahtjev zastupnika Nikole Špirića, Martina Raguža i Šefika Džaferovića za razmatranje 

Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Ombudsmanu za ljudska prava u Bosni i 
Hercegovini po žurnom postupku, sukladno članku 105. Poslovnika; 

5. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama 
Kaznenog zakona Bosne i Hercegovine po žurnom postupku, sukladno članku 104. Poslovnika;  

6. Izvješće Komisije Kolegija o nastojanju postizanja sporazuma o Izvješću Komisije za financije i 
proračun o  Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na dodanu vrijednost 
(predlagatelj: zastupnik Zlatko Lagumdžija); 

7. Izvješće Komisije Kolegija o nastojanju postizanja sporazuma o Izvješću Komisije za financije i 
proračun o  Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na dodanu vrijednost 
(predlagatelj: zastupnik Jozo Križanović); 

8. Prijedlog zakona o primjeni privremenih mjera prema osobama koje su optužene, a nisu dostupne 
       Međunarodnom  kaznenom sudu za bivšu Jugoslaviju i osobama uključenim u pružanje pomoći  
       osobama optuženim od Međunarodnog kaznenog suda za bivšu Jugoslaviju (prvo čitanje); 
9. Prijedlog zakona o dopunama Zakona Bosne i Hercegovine o izvršenju kaznenih sankcija, 

pritvora i drugih mjera (prvo čitanje) – predlagatelj: zastupnik Momčilo Novaković; 
10. Prijedlog okvirnoga zakona o visokom obrazovanju u Bosni i Hercegovini, s Izvješćem Ustavno-

pravne komisije (predlagatelj: zastupnik Momčilo Novaković); 
11. Prijedlog zakona o  dopuni Zakona o porezu na dodanu vrijednost, s Izvješćem Komisije za 

financije i proračun (predlagatelj: zastupnica Dušanka Majkić); 
12. Izvješće Ureda za reviziju financijskog poslovanja institucija BiH o obavljenoj reviziji: 

a) Ureda za veterinarstvo BiH, 
b) Ustavnog  suda BiH, 
c) Komisije za otvaranje i prihvaćanje ponuda za korisnike proračuna institucija BiH, 
d) Programa revitalizacije zgrade institucija BiH, 

      e) Arhiva BiH, 
      f) Komisije za imovinske zahtjeve raseljenih osoba i izbjeglica – CRPC, 
      g) Ministarstva financija i trezora BiH, 
      h) Parlamentarne skupštine BiH, 
      i) Komisije za zaštitu nacionalnih spomenika BiH, 
      j) Visokog sudbenog i tužiteljskog vijeća BiH; 
13. Razmatranje: 
       a)  Izvješća o sudjelovanju pripadnika Oružanih snaga BiH u operacijama  
            potpore miru u 2005.godini, sa Zaključkom Predsjedništva BiH, 

        b)  Odluke Predsjedništva BiH o upućivanju policijskih snaga Bosne i  
                        Hercegovine u operaciju potpore miru Ujedinjenih naroda u Sudanu; 

14. Izvješće o radu Zajedničke sigurnosno-obavještajne  komisije za nadzor nad radom Obavještajno-
sigurnosne agencije Bosne i Hercegovine za razdoblje travanj 2004. – prosinac 2005. godine; 

15. Izvješće o aktivnostima na Projektu «Autocesta na Koridoru 5c»; 
16. Informacija o problemima, planovima i transferu novca za potrebe Regulatorne agencije za 

komunikacije BiH i Javnog RTV servisa BiH; 
17. Pregled zaključaka usvojenih na sjednicama Zastupničoga doma Parlamentarne skupštine BiH u 

ovom mandatnom razdoblju, zaključno sa 73. sjednicom; 
18. Imenovanje triju članova u Zajedničku komisiju obaju domova radi postizanja sporazuma o 

istovjetnom tekstu Proračuna BiH i međunarodnih obveza Bosne i Hercegovine za 2006. godinu; 
19. Imenovanje triju članova u Zajedničku komisiju obaju domova radi postizanja sporazuma o 

istovjetnom  tekstu Zakona  o izvršenju Proračuna BiH i međunarodnih obveza Bosne i 
Hercegovine za 2006. godinu; 

20. Davanje suglasnosti za ratificiranje: 
a)  Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Makedonije o pravnoj   
     pomoći u građanskim i kaznenim stvarima, 
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       b) Ugovora o zajmu između Bosne i Hercegovine i Europske investicijske banke –  
                       Nacionalna cesta Banja Luka – Gradiška, 
       c) Memoranduma o Sporazumu između Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade 
                      Republike Slovenije o proširenju donirane pomoći Bosni i Hercegovini u 2001. godini,                        
       d) Ugovora o zajmu – Regionalni projekt željeznica - između Bosne i Hercegovine  
                       i Europske banke za obnovu i razvoj, 
       e) Protokola 14. uz Konvenciju o zaštiti ljudskih prava i temeljnih sloboda, koji se 
                       odnose na dopunu sustava za nadzor nad provedbom Konvencije; 

21. Informacija SIPA-e o tragediji obitelji Abazović iz Rogatice. 
 
 
Ad. – 1.  Zapisnik 74. sjednice Zastupničkog doma 

 
O Zapisniku nije bilo rasprave, pa je jednoglasno usvojen (nazočno 33 zastupnika). 
 
 

Ad. – 2.   Zastupnička pitanja i odgovori 
 
Predsjedatelj je podsjetio da su za ovu sjednicu odgovore na pitanja dobili zastupnici Muhamed 

Moranjkić i Liljana Milićević. 
 Odgovore su komentirali Muhamed Moranjkić i Ljiljana Milićević.  
 Postavljena su sljedeća pitanja:  

 
Mirsad Sipović: 
 «1. Postavljam pitanje, jer imam uvjeravanja, bio sam u kontaktu s ministrom Kovačem, da sam 
trebao dobiti pisani odgovor. Ne znam zbog čega je potrebno 15 dana za stizanje odgovora na moje 
zastupničko pitanje. 
 2. I drugo pitanje, također sam ga postavio na 72. sjednici – u kojoj je fazi i ima li namjeru resorno 
Ministarstvo civilnih poslova, na čelu s ministrom prof. Safetom Halilovićem, uputiti u parlamentarnu 
proceduru Zakon o športu Bosne i Hercegovine.» 
 
Ruža Sopta: 
 «1. Pitanje prometa roba označenih posebnim markicama, a koje su se zatekle na zalihama 
31.12.2005. godine (pitanje obrazloženo u prilogu 1.) 
 2. Pitanje utvrđivanja carinske osnovice za pivo (pitanje obrazloženo u prilogu br. 2) 
 3. Pitanje diskriminiranja domaće proizvodnje u odnosu na uvoz gotovih proizvoda (u prilogu br. 3). 
 Prilozi su sastavnim dijelom pitanja i obrazloženja.» 
 
 
Ad. – 3.  Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama Zakona o  
               javnim nabavama u BiH po žurnom postupku, sukladno članku 105. Poslovnika 
 
 U raspravi o ovoj točki sudjelovali su: Dušanka Majkić, Jozo Križanović, Petar Kunić, Beriz Belkić, 
Ljiljana Milićević i Milorad Živković. 
 S 26 glasova «za», pet «protiv» i dva «suzdržana» (iz Federacije BiH «za» 21, iz Republike Srpske 
pet glasova), usvojen je zahtjev za žurni postupak. 
 Također je usvojen i Zakon o izmjenama Zakona o javnim nabavama u BiH, s 30 glasova «za» 
(Federacija BiH 24, Republika Srpska šest) i devet «protiv».  
 
 
Ad. – 4.  Zahtjev zastupnika Nikole Špirića, Martina Raguža i Šefika Džaferovića za razmatranje  
               Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Ombudsmanu za ljudska prava u Bosni  
               i Hercegovini po žurnom postupku, sukladno članku 105. Poslovnika 
 
 Nikola Špirić obrazložio je razloge za podnošenje ovoga Prijedloga zakona i zahtjev za žurni 
postupak.  
 U raspravi o zahtjevu za žurni postupak sudjelovali su: Tihomir Gligorić, Nikola Špirić i Marija 
Perkanović. 
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 S 26 glasova «za» (Federacija BiH 20, Republike Srpske šest), šest «protiv» i jedan «suzdržani», 
usvojen je zahtjev za žirni postupak.  
 U raspravi o Prijedlogu zakona diskutirali su: Zlatko Lagumdžija, Ljiljana Milićević, Petar Kunić, 
Mirsad Sipović, Marija Perkanović i Tihomir Gligorić. 
 Nakon rasprave, usvojen je Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Ombudsmanu za ljudska prava 
u BiH, s 26 glasova «za» (Federacija BiH 21, Republika Srpska pet), pet «protiv» i tri «suzdržana». 
 
 
Ad. – 5.   Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama  
                Kaznenog zakona Bosne i Hercegovine po žurnom postupku, sukladno članku 104. Poslovnika 
 
 Bez rasprave, Dom je usvojio zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o 
izmjenama i dopunama KZBiH po članku 104. Poslovnika. 
 
 
Ad. – 6.   Izvješće Komisije Kolegija o nastojanju postizanja sporazuma o Izvješću Komisije za  
                financije i proračun o Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na  
                dodanu vrijednost (predlagatelj: zastupnik Zlatko Lagumdžija) 
 
 Predsjedatelj je podsjetio kako u Kolegiju nije postignuta suglasnost o Izvješću Komisije za financije 
i proračun o Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o PDV-u i podsjetio da se u drugom krugu 
glasuje o Izvještću Komisije. 
 Kratko je diskutirao Zlatko Lagumdžija. 
 Prilikom glasovanja u drugome krugu, «za» Izvješće je glasovalo 18 i «protiv» 16 zastupnika. 
 Predsjedatelj je konstatirao da je Izvješće Komisije usvojeno, čime je Prijedlog zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o PDV-u pao.  
 
 
Ad. – 7.   Izvješće Komisije Kolegija o nastojanju postizanja sporazuma o Izvješću Komisije za  
                financije i proračun o Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na  
                dodanu vrijednost (predlagatelj: zastupnik Jozo Križanović) 
 
 Također nije postignuta suglasnost o Izvješću Komisije za financije i proračun o ovome Prijedlogu 
zakona, na što je podsjetio predsjedatelj.  
 Jozo Križanović je u kratkoj diskusiji podsjetio zastupnike o tomu što se predlaže ovim Zakonom.  
 Nije bilo rasprave, pa je predsjedatelj  Izvješće Komisije dao na glasovanje u drugom krugu. 
 «Za» Izvješće je glasovalo 18 i «protiv» 16 zastupnika. 
 Predsjedatelj je konstatirao da je usvojeno Izvješće Komisije za financije i proračun, čime je ovaj 
Prijedlog zakona pao.  
 
 
Ad. – 8.   Prijedlog zakona o primjeni privremenih mjera prema osobama koje su optužene, a nisu 

   dostupne Međunarodnom  kaznenom sudu za bivšu Jugoslaviju i osobama uključenim  u  
   pružanje pomoći osobama optuženim od Međunarodnog kaznenog suda za bivšu Jugoslaviju 
   (prvo čitanje) 

 
 U uodnim je napomenama predsjedatelj Doma podsjetio na Izvješće nadležne komisije i veliki broj 
usvojenih amandmana, te da su zbog toga zastupnici dobili pročišćeni tekst ovoga Zakona.  
 U raspravi u prvome čitanju sudjelovali su: Momčilo Novaković, Tihomir Gligorić i Mirsad Sipović. 
Potom je, s 25 glasova «za», dva «protiv» i pet «suzržanih» (iz Federacije BiH «za» 16, iz Republike Srpske 
devet), usvojen Prijedlog zakona u prvom čitanju.  
 Usvojen je i predsjedateljev prijedlog o prelasku na drugo čitanje.  
 Bez rasprave, u drugom je čitanju uvojen  Zakon, koji se, nakon usvojenih amandmana, naziva: 
Zakon o primjeni određenih privremenih mjera radi učinkovite provedbe mandata međunarodnog kraznenog 
suda za bivšu Jugoslaviju, te drugih međunarodnih restriktivnih mjera. 
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Ad. – 9.  Prijedlog zakona o dopunama Zakona Bosne i Hercegovine o izvršenju kaznenih sankcija, 
               pritvora i drugih mjera (prvo čitanje) – predlagatelj: zastupnik Momčilo Novaković 
 
 Nakon uvodnih napomena, govorio je Momčilo Novaković u svojstvu predlagatelja.  
 U raspravi su sudjelovali: Mirsad Sipović, Momčilo Novaković, Marija Perkanović, Tihomir 
Gligorić,  Beriz Belkić, Šefik Džaferović, Jozo Križanović i Selim Bešlagić.  
 Nakon rasprave, predsjedatelj je proveo glasovanje o prijedlogu zakona u prvom čitanju. 
 «Za» je glasovalo 13, «protiv» 11 i «suzdržala» se dva zastupnika. Iz Federacije BiH «za» su 
glasovala četiri, iz Republike Srpske devet zastupnika. 
 Predsjedatelj je konstatirao da Prijedlog zakona nije dobio entitetsku većinu pa slijedi postupak 
usuglašavanja u Kolegiju kao komisiji. 
 
 
Ad. – 10.  Prijedlog okvirnoga zakona o visokom obrazovanju u Bosni i Hercegovini, s Izvješćem  
                 Ustavno-pravne komisije (predlagatelj: zastupnik Momčilo Novaković) 
 
 Predsjedatelj je podsjetio da je treći puta na Domu u proceduri negativno Izvješće Ustavno-pravne 
komisije o prijedlogu ovoga Zakona. 
 Nije bilo rasprave, pa je predsjedatelj Izvješće Komisije dao na glasovanje. 
 «Za» Izvješće je glasovalo 17 i «protiv» 11 zastupnika. Po entitetima, iz Federacije BiH za je 
glasovalo 15, iz Republike Srpske dva. 
 Predsjedatelj je konstatirao da  Izvješće Ustvno-pravne komisije nije dobilo entitetsku većinu pa će 
biti proveden postupak usuglašavanja.  
 
 
Ad. – 11.  Prijedlog zakona o dopuni Zakona o porezu na dodanu vrijednost, s Izvješćem Komisije za  
                 financije i proračun (predlagatelj: zastupnica Dušanka Majkić) 
 
 Nakon uvodnih predsjedateljevih napomena, Dušanka Majkić diskutirala je u svojstvu predlagatelja 
zakona.  
 U raspravi su sudjelovali Ljiljana Milićević, Dušanka Majkić i Mirsad Sipović. Potom je predsjedatelj 
dao na glasovanje Izvješće Komisije.  
 «Za» Izvješće su glasovala 22 i «protiv» osam zastupnika. Iz Federacije BiH «za» je je glasovalo 14, 
iz Republike Srpske osam. 
 Predsjedatelj je konstatirao da je Izvješće Komisije za financije i proračun usvojeno, čime je pao 
Prijedlog zakona iz ove točke. 
 
 
Ad. – 12.  Izvješće Ureda za reviziju financijskog poslovanja institucija BiH o obavljenoj reviziji: 

a) Ureda za veterinarstvo BiH 
b) Ustavnog  suda BiH 
c) Komisije za otvaranje i prihvaćanje ponuda za korisnike proračuna institucija BiH 
d) Programa revitalizacije zgrade institucija BiH 

      e) Arhiva BiH 
      f) Komisije za imovinske zahtjeve raseljenih osoba i izbjeglica – CRPC 
      g) Ministarstva financija i trezora BiH 
      h) Parlamentarne skupštine BiH 
      i) Komisije za zaštitu nacionalnih spomenika BiH 
      j) Visokog sudbenog i tužiteljskog vijeća BiH 
 
U uvodnim je napomenama predsjedatelj kazao da je ovo posljednjih deset izvješća o reviziji 

institucija BiH, te naglasio kako se na ovoj sjednici, uz komisijska izvješća o svakom izvješću o reviziji 
posebno, usvaja i glavno Izvješće Komisije za financije i proračun koje se odnosi na izvješća o reviziji svih 
institucija, sa zaključcima i preporukama sadržanim u Izvješću.  
  

Nije bilo rasprave.  
 Dom je, s 30 glasova «za» i dva «sudzržana», usvojio izvješća o reviziji za institucije iz ove točke, uz 
glavno Izvješće Komisije i izvješća Komisije o svakoj instituciji posebno, sa zaključcima i preporukama 
sadržanim u izvješćima.  
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Ad. – 13.  Razmatranje: 

       a)  Izvješća o sudjelovanju pripadnika Oružanih snaga BiH u operacijama  
            potpore miru u 2005. godini, sa Zaključkom Predsjedništva BiH, 

        b)  Odluke Predsjedništva BiH o upućivanju policijskih snaga Bosne i  
                        Hercegovine u operaciju potpore miru Ujedinjenih naroda u Sudanu 
 
 Predsjedatelj Nikola Šprić skrenuo je pozornost na zaključke koje u Izvješću predlaže nadležna 
Zajednička komisija za obrambenu i sigurnosnu politiku.  
 U raspravi o ovoj točki sudjelovali su: Jozo Križanović, Zlatko Lagumdžija i Momčilo Novaković. 
 Nakon rasprave usvojeni su: 

- Izvješće o sudjelovanju pripadnika Oružanih snaga BiH u operacijama potpore miru u 2005. 
       godini(«za» 26, «protiv» tri i «suzdržana» dva glasa), 
- Odluka o prihvaćanju Odluke Predsjedništva BiH o sudjelovanju polilcijskih službenika u 

operacijama potpore miru UN-a u Sudanu («za» 29, «protiv» dva i «suzdržana» dva glasa) i 
- Odluku o opravdanosti i razini nastavka sudjelovanja u postojećim operacijama potpore miru 

pripadnika oružanih snaga BiH u 2006. godini.  
 

     
Ad. – 14.   Izvješće o radu Zajedničke sigurnosno-obavještajne  komisije za nadzor nad radom  
                  Obavještajno-sigurnosne agencije Bosne i Hercegovine za razdoblje travanj 2004. – prosinac 
                  2005. godine 
 
 O Izvješću nije bilo rasprave i usvojeno je s 29 glasova «za» i dva «suzdržana». 
 
 
Ad. – 15.   Izvješće o aktivnostima na Projektu «Autocesta  na  Koridoru 5c» 
 
 Predsjedatelj je podsjetio na zaključke koje u Izvješću predlaže Komisija za promet i komunikacije 
glede razmatranja Izvješća iz ove točke.  
 U raspravi su sudjelovali: Zlatko Lagumdžija, Vinko Zorić, Tihomir Gligorić, Selim Bešlagić, 
Mladen Potočnik, Izet Hadžić,  Muhamed Moranjkić i Sead Avdić. 
 Zlatko Lagumdžija i Mladen Potočnik u raspravi su predložili zaključke. 
 Predsjedatelj Nikola Špirić, prije prelaska na glasovanje, rekao je kako je prijedlog zaključka 
Mladena Potočnika usko povezan sa zaključkom Zlatka Lagumdžije, a što se tiče javne rasprave - određena je 
zaključkom nadležne komisije. Zatražio je da Mladen Potočnik, ukoliko inzistira na glasovanju o njegovom 
prijedlogu zaključka, da ga preda u pisanom obliku. Potom je provedeno glasovanje prvo o Izvješću 
Ministarstva komunikacija i prometa BiH, s Izvješćem nadležne komsije i predloženim zaključcima u tom 
Izvješću. 
 «Za» je glasovalo 25, «protiv» 3 i «suzdržano» dva zastupnika. Predsjedatelj je konstatirao da je 
usvojeno Izvješće Ministarstva komunikacija i prometa BiH, kao i Izvješće Komisije za promet i 
komunikacije, uz sljedeće zaključke: 
 1. Autocesta na Koridoru 5c od strateškog  je interesa za cijeli prostor  Bosne i Hercegovine. Država Bosna i  
Hercegovina mora biti vlasnicom cjelokupne studijske, planerske i projektne dokumentacije za izgradnju Koridora 5c. 
Obvezuje se Vijeće ministara BiH da ubrza cijeli postupak pripreme za izgradnju Koridora 5c  i s tim ciljem odmah 
učini sljedeće:  

a) osnuje jedinicu za provedbu Projekta «Autocesta na Koridoru 5c», odgovarajućeg kadrovskog 
kapaciteta koji će jamčiti ubrzanje procesa; 

b) ubrza izradbu cjelokupne projektne dokumentacije potrebne za izgradnju autoceste, iz osiguranih 
sredstava vrijednosti GSM licencija; 

c) intenzivira aktivnosti utvrđivanja i osiguravanja izvora financiranja Projekta. To uključuje 
postupak ispitivanja interesa za dodjelu koncesije za izgradnju autoceste raspisivanjem javnog 
međunarodnog konkurentskog natječaja za dodjelu koncesije po modelu «Izgradi, upravljaj i 
prenesi» (BOT modelu), uz mogućnost usvajanja i nekog drugog modela, ovisno o interesu 
ponuđača; 

d) izradi strategiju cestovne infrastrukture u Bosni i Hercegovini, s priključenjem cestovne mreže na 
Koridor 5c; 

e) pripremi prijedloge zakonskih i podzakonskih akata nužnih za realizaciju Projekta: Zakon o 
autocesti na Koridoru 5c, Zakon o javnom interesu, Zakon o eksproprijaciji; 
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f) započne pripreme za eksproprijaciju zemljišta i druge pripremne aktivnosti koje će omogućiti 

početak izgradnje autoceste u značajnom opsegu, prema rezultatima Predstudije izvodivosti.  
2. Prema potrebi, a najmanje jednom mjesečno, resorno ministarstvo informirat će Komisiju za 

promet i komunikacije o svim daljnjim aktivnostima na izgradnji Koridora 5c, a Komisija će, kada to bude 
potrebno, informirati Zastupnički dom.  

 
S 33 glasa «za» i jednim «suzdržanim», usvojen je zaključak koji je predložio Zlatko Lagumdžija, 

koji glasi:  
 Zadužuje se predsjedatelj Vijeća ministara BiH da na sljedećoj sjednici Doma podnese ekspoze u svezi 
s izgradnjom Koridora 5c i svim onim što je prati, te o tomu što se namjerava učiniti do kraja ove godine na 
Koridoru 5c. 
 Mladen Potočnik suglasio se da je i njegov prijedlog sadržan u prethodnome Zaključku.  
 
 
Ad. – 16.  Informacija o problemima, planovima i transferu novca za potrebe Regulatorne agencije za  
                 komunikacije BiH i Javnog RTV servisa BiH 
 
 Predsjedatelj je u uvodnim napomenama podsjetio zastupnike na Zaključak Doma sa 69. sjednice, 
koji je usvojen na prijedlog zastupnika Zlatka Lagumdžije, a kojim je od Vijeća ministara BiH zatražena 
predmetna Informacija, te naglasio da Informaciju nismo dobili ni nakon interveniranja zakjučkom sa 74. 
sjednice Doma.  
 Kako je u raspravi o prijedlogu dnevnoga reda dogovoreno da se ne vodi šira rasprava, Dom je 
usvojio sljedeći 
 

Z A K Lj U Č A K 
Shodno zaključku Doma sa 69. sjednice, održane 25. listopada 2005, Zastupnički dom Parlamentarne 

skupštine BiH zahtijeva od Vijeća ministara BiH da za sljedeću sjednicu Domu dostavi pisanu informaciju o 
problemima,  planovima i transferu novca za potrebe Regulatorne agencije za komunikacije BiH i Javnog RTV servisa 
BiH, kao i informaciju o drugim pitanjima u svezi s Regulatornom agencijom za komunikacije BiH (nadzor nad SIPA 
i dr.), koja su pokretali zastupnici na 74. i 75. sjednici. 
 
 
Ad. – 17.  Pregled zaključaka usvojenih na sjednicama Zastupničog doma Parlamentarne skupštine  
                 BiH u ovom mandatnom razdoblju, zaključno sa 73. sjednicom 
 
 Ni o ovoj tački nije vođena rasprava, već je usvojen sljedeći 

 
Z A K Lj U Č A K 

 
 Vijeću ministara BiH ponovno će biti upućena urgencija sa zahtjevom da se do sljedeće sjednice Doma 
očituje koji su zaključci Zastupničkoga doma realizirani, uz dostavu zaključaka koji su usvajani integralno s izvješćima 
komisija i zaključaka s plenarnih sjednica obaju domova Parlamentarne skupštine BiH.   
 
 
Ad. – 18. i 19.  
 Fatima Leho, Jelina Đurković i Vinko Zorić imenovani su u Zajedničku komisiju za usuglašavanje 
istovjetnoga teksta: 

- Proračuna institucija BiH i međunarodnih obveza Bosne i Hercegovine za 2006. godinu i  
- Zakona o izvršenju Proračuna institucija BiH i međunarodnih obveza Bosne i Hercegovine za 

2006. godinu. 
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Ad. – 20. Davanje saglasnosti za ratificiranje: 

a)  Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Makedonije o pravnoj  pomoći u 
     građanskim i kaznenim stvarima 

       b) Ugovora o zajmu između Bosne i Hercegovine i Europske investicijske banke –  
                       Nacionalna cesta Banja Luka – Gradiška 
       c) Memoranduma o Sporazumu između Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade 
                       Republike Slovenije o proširenju donirane pomoći Bosni i Hercegovini u 2001.godini 
       d) Ugovora o zajmu – Regionalni projekt željeznica - između Bosne i Hercegovine  
                       i Europske banke za obnovu i razvoj 
       e) Protokola 14. uz Konvenciju o zaštiti ljudskih prava i temeljnih sloboda, koji se 
                       odnose na dopunu sustava za nadzor na d provedbom Konvencije 
 
 Martin Raguž je, u svojstvu predsjedatelja Komisije za vanjske poslove, kazao da je ova Komisija 
poduprla akte iz ove točke dnevnoga reda nakon što je dobila objašnjenje od predstavnika Ministarstva 
financija i trezora BiH i Ministarstva civilnih poslova BiH, pa je predložio da Dom dade suglasnost za 
ratificiranje. . Predlažio je da  Dom osnaži zaključak Komisije kojim će se od Vijeća ministara zatražiti 
plan prioriteta u ukupnoj infrastrukturi za BiH, kao  i plan ukupnih kreditnih aranžmana i da te 
dokumente dostavi na razmatranje nadležnoj komisiji Doma.  
 
 Nije bilo rasprave.  
 Dom je dao saglasnost za ratifikaciju svih akata iz ove tačke, uz prihvatanje zaključka Komisije koji 
je iznio Martin Raguž.  
 
  
Ad. – 21.  Informacija SIPA-e o tragediji obitelji Abazović iz Rogatice 
 
 Budući da je Informacija koju je dostavila Agencija za istrage i zaštitu BiH označena povjerljivom, 
predsjedatelj je zamolio da u dvorani ostanu samo zastupnici kako bi sjednica nastavila rad. 
 
 U raspravi o ovoj točki dnevnoga reda sudjelovali su: Momčilo Novaković, Petar Kunić, Tihomir 
Gligorić,  Beriz Belkić, Jelina Đurković, Nikola Špirić, Jozo Križanović, Mehmed Žilić, Martin Raguž, Petar 
Kunić i Mirsad Sipović.  
 Nakon rasprave, jednoglasno je usvojen sljedeći 
 

Z A K Lj U Č A K  
Zastupnički dom Parlametnarne skupštine BiH zahtijeva od Vijeća ministara BiH i resornog 

Ministarstva sigurnosti BiH da otvori istragu o tragediji obitelji Abazović iz Rogatice i o tomu Domu 
podnese informaciju.  

Rok za podnošenje informacije je 30 dana.  
 
 Time je, u 17 sati, okončana 75. sjednica Zastupničkoga doma. 
 Sastavni dio Zapisnika čini prijepis tonske snimke sjednice. 
                           
 
               TAJNICA                      PREDSJEDATELJ       
 ZASTUPNIČKOGA DOMA                                        ZASTUPNIČKOGA  DOMA 
         Branka Todorović                                                                               dr.  Nikola Špirić  
  


